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Geachte college,

Nooit eerder ontvingen wij enige communicatie omtrent deze plannen; noch van Gemeente Smallingerland,
noch van Provincie Fryslan. Naast verontruste buurtgenoten waren op 5 juli jl. alleen en

van Nara Solar BV en van Adviesbureau Eelerwoude aanwezig. Vanuit Provincie

Tijdens de Sinnetafel is ons medegedeeld dat er plannen zijn om op locaties Sanbuorren, It Mear en
deelde mede dat het ontwikkelingsplan sinds 2021

In reactie op een schrijven van buurtgenoot Van heeft uw collega

Graag vraag ik uw aandacht voor, en deel ik onze zorgen over, de plannen om zonneweides te realiseren in de 
omgeving Boornbergum-Kortehemmen, te weten Sanbuorren, It Mear en Himsterfinnen.

Omtrent dit voornemen zijn wij als direct omwonenden recentelijk verrast door een niet getekend schrijven van 
Nara Solar BV. We werden uitgenodigd voor een 'Sinnetafel' op 5 juli jl. Het bedrijf stelde dat aanwezigheid van 
ons, als belangrijke belanghebbende in de mogelijke verwezenlijking van zonneweideprojecten in Smallingerland, 
van onschatbare waarde zou zijn.

Fryslan en Gemeente Smallingerland waren geen vertegenwoordigers aanwezig. Omdat er géén notulen werden 
gemaakt achtten wij het noodzakelijk om een verslag op te maken van deze avond. Een kopie treft u in bijlage 
aan.

Ons werd ook medegedeeld dat Provincie Fryslan én Gemeente Smallingerland, op voorhand, hadden ingestemd 
met de plannen. Dit bevreemdt ons omdat wij als buurtgenoten nooit eerder in deze plannen zijn betrokken. Ook 
zijn we nooit door uw gemeente of de provincie geïnformeerd over de plannen en uw standpunt in deze. De 
geschetste ontwikkelingen op de voorgestelde locaties passen daarnaast niet in het huidige beleid en het 
Zonneplan van uw gemeente.

Himsterfinnen zonneweides te realiseren. | 
klaar ligt voor indiening van de vergunningsaanvraag.

De Sinnetafel zou een unieke gelegenheid bieden om kennis en inzichten te delen en om gezamenlijk na te 
denken over de uitdagingen en kansen die het ontwikkelen van zonneweides aan de zuidrand van Drachten met 
zich meebrengen. De Sinnetafel werd geschetst als een platform waarop de organisatie de diverse perspectieven 
en expertise van lokale belanghebbenden wilde benutten om gezamenlijk maatschappelijke waardevolle 
oplossingen te genereren om zo bij te dragen aan een duurzame samenleving.

Datum: 12 juli 2023
Betreft: Status zonneweides Boornbergum-Kortehemmen

AANGETEKEND
Gemeente Smallingerland 
T.a.v. Het college van B&W 
Gauke Boelensstraat 2 
9203 RM Drachten

weten dat Gemeente Smallingerland op de hoogte was van de Sinnetafel van 5 juli jl.
Het verbaast ons dat uw gemeente de buurtgenoten hier niet over heeft geïnformeerd en niet vertegenwoordigd 
was deze avond. Tijdens de bijeenkomst is er contact gezocht met wethouder Hartogh Heys. Ook hij bevestigde 
dat uw gemeente op de hoogte was van de bijeenkomst; de inhoud van de plannen was hem toen nog niet 
bekend.

Kopie:
-Gemeenteraad Gemeente Smallingerland
-Dorpsbelangen Boornbergum Kortehemmen,| 
- Nara Solar BV,mm
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Hoogachtend,

I

2 2023
|(3)hotmail.com

Bijlage: Verslag Sinnetafel 5 juli jl.

Mocht het zo zijn dat er door uw gemeente ontwikkelingen nodig worden geacht dan vragen wij u om een 
bewonersavond te organiseren. Inwoners van Boornbergum-Kortehemmen kunnen op deze wijze mee worden 
genomen in de plannen én toelichting krijgen op uw standpunt én de mogelijkheden.

Worden de plannen die 5 juli jl. zijn geschetst onverminderd voortgezet dan zien wij ons genoodzaakt om een 
werkgroep te formeren. Alle juridische middelen worden dan door ons aangewend om deze plannen tegen te 
houden en ons hier gezamenlijk tegen te verzetten.

Omdat alleen direct omwonenden zijn geïnformeerd heeft Vereniging van Dorpsbelangen Boornbergum 
Kortehemmen na de bijeenkomst op haar website een publicatie geplaatst om ook de rest van de bewoners te 
informeren. Zie https://www.boarnburgum.nl/nieuws/zonnepark/

Om helderheid te verkrijgen en de stand van zaken te bespreken gaan we graag in klein comité, met u en uw 
collega’s, in overleg. We bespreken graag het standpunt van uw gemeente omtrent deze ontwikkelingen én de 
wijze waarop te werk wordt gegaan. Mochten we tot een afspraak komen dan delen we de uitkomsten van ons 
gezamenlijk overleg graag met de grotere groep verontruste buurtgenoten die tijdens de Sinnetafel aanwezig 
waren alsmede met de buurtgenoten die met uitgenodigd waren.

Graag vragen we u om ons, in klein comité, uit te nodigen op het gemeentehuis om deze verontrustende 
ontwikkelingen in constructief overleg te bespreken.
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Verslag Sinnetafel d.d. 05-07-2023

Nara Solar BV is initiatiefnemer van de avond. opent de 'Sinnetafel'. Er

het tijdspad voor de plannen geschetst en toegelicht; van aanvang project

Het doel van de avond was om te kijken naar de locaties, om te bepalen de drie nodig zijn en om te kijken of de
locaties zelf misschien aangepast moeten worden. schetste het voorbeeld dat bij een dergelijk

dorp te informeren middels een gemeenteavond of schrijven. gaf aan dat initiatiefnemer wel

Tevens ontstond de vraag hoe deze avond werd vastgelegd. Naast afwezigheid van vertegenwoordigers van de 
provincie en gemeente werden er namelijk ook géén notulen gemaakt. Het was onduidelijk wat nu eigenlijk het

Vanuit de zaal kwamen intussen meerdere reacties en werden vragen gesteld. Het merendeel van de aanwezigen 
vond het opmerkelijk dat er géén vertegenwoordigers van de provincie en gemeente aanwezig waren die avond. 
De vraag rees of de gemeente en provincie inderdaad achter de plannen staan zoals deze werden geschetst.

Naar aanleiding van een niet ondertekende brief van Nara Solar BV, die we rond 24 juni jl. ontvingen, zijn we als 
buurt Boornbergum-Kortehemmen voor het eerst op de hoogte gebracht dat er plannen zijn voor zonneweide 
projecten bij ons in de buurt. In deze brief werden belanghebbende en/of buurtbewoners uitgenodigd op een 
zogenaamde 'Sinnetafel' op 5 juli '23.

Vanuit de zaal wordt gevraagd hoe het kan dat buurtgenoten pas een week geleden terug voor het eerst 
vernamen dat er plannen zijn voor het plaatsen van de zonneweides in de directe omgeving. Er wordt gesteld dat 
Gemeente Smallingerland géén initiatief heeft genomen om, voorafgaand aan de 'Sinnetafel', de buurten c.q. het

doel van de bijeenkomst was. Volgens
door omstandigheden niet iemand aanwezig zijn.

Gezien dat er bij deze bijeenkomst geen notulist aanwezig was, er géén vertegenwoordigers waren van 
Gemeente Smallingerland en Provincie Fryslan en het onaangename verloop van deze avond, voelden we ons 
genoodzaakt om verslag met onze bevindingen op te maken.

volgt een korte introductie van de sprekers en er wordt aangegeven dat de direct omwonenden van de drie 
locaties zijn uitgenodigd voor deze bijeenkomst. In eerste instantie is het ons als omwonenden niet duidelijk of 
de geschetste ontwikkelingen op initiatief van Gemeente Smallingerland zijn. Na de inleiding is duidelijk gemaakt 
dat Nara Solar initiatiefnemer is in deze.

Ook werd vanuit de zaal gevraagd of Dorpsbelangen Boornbergum Kortehemmen wist van de geschetste 
ontwikkelingen en zo ja sinds wanneer. Dorpsbelangen Boornbergum Kortehemmen gaf aan zeer recentelijk 
vernomen te hebben van deze ontwikkelingen op de drie locaties. Het betrof een informatief overleg; 
Dorpsbelangen gaf aan het verhaal slechts aangehoord te hebben.

De planning is om in oktober/november '23 de aanvraag voor de zonneweides in te dienen bij de gemeente. Ook 
wordt gemeld dat de plannen met Provincie Fryslan en Gemeente Smallingerland zijn besproken. Er werd gesteld 
dat beide partijen hebben aangegeven in principe met de plannen in te stemmen.

tot nu met een doorkijk naar de uitvoering van zonneweide(s). Voor Nara Solar is het project in 2018 gestart. In 
2020 is met landeigenaren gesproken en zijn afspraken gemaakt voor de locaties Sanbuorren, It Mear en 
Himsterfmnen.

Tijdens de inloop konden drie verschillende planlocaties voorzien van een boekwerk ‘Uitgangsnotities’ d.d. 03- 
05-2021 bekeken worden.

overleg ook een naastliggende landeigenaar (die eerst géén land wilde afstaan) toch besloot een deel af te staan, 
zodat dit op andere plek niet hoefde te gebeuren. Vanuit de zaal werd gesteld dat het enige doel van deze avond 
was dat initiatiefnemer in een later stadium zou kunnen aantonen dat er participatie gepleegd is ongeacht de 
uitkomst van de avond.

deze avond is verlopen. Er konden formulieren ingevuld worden die eveneens aan de instanties zouden worden 
overgedragen.

Inleiding
Na introductie heeft

waren provincie en gemeente ingelicht, echter konden er 
gaf aan de instanties kenbaar te maken hoe
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ging niet in op politiek en/of nieuwsartikelen. Hij gaf aan dat er 'ergens' fabriekendoorlopen.

Vanuit de zaal werd gevraagd of kon aangegeven op welk locatienummer de drie voorgestelde

Er werd tevens gevraagd of er daadwerkelijk met Gemeente Smallingerland is overlegd om de aanvraag eind
2023 in te dienen en om in 2024 te realiseren. Volgens is het het doel is om de aanvraag dit jaar

zijn verhaal af te laten maken. Dit om de volledige informatie van de ontwikkelingen

Locaties

Vanuit de zaal is kenbaar gemaakt dat (gelet op het coalitie akkoord) de politiek nog géén duidelijk beeld heeft 
over dergelijke plannen. Ook werden enkele landelijke en plaatselijke nieuwsartikelen opgelezen. Er werd ook 
gevraagd hoe er wordt omgegaan met afval (nieuwe asbest), nadat de zonnepanelen hun levensduur hebben

iedereen om 
mee te krijgen.

Vanuit de zaal wordt er aan buurtgenoot gevraagd of hij is benaderd voor deze ontwikkelingen. Deze geeft aan 
nooit benaderd te zijn geweest. Nara Solar vroeg buurtgenoot of hij bereid is om zijn locatie beschikbaar te 
stellen. Buurtgenoot weigerde , een duidelijke zaak voor Nara Solar.

Vanuit de zaal wordt kenbaar gemaakt dat hetgeen ons gemeld is vreemd overkomt. Gemeente Smallingerland is 
niet vertegenwoordigd deze avond. Ook heeft de gemeente onderzocht of én geconcludeerd dat er betere 
locaties zijn voor dergelijke ontwikkelingen. De gemeente is in afronding voor de stukken Omgevingswet 
(omgevingsvisie en omgevingsplan), echter geeft Gemeente Smallingerland dus op voorhand aan dat ze de drie 
voorgestelde locaties niet zal opnemen als mogelijke locatie voor zonneweides.

Vanuit de zaal wordt gesteld dat de gang van zaken en deze benadering naar omwonenden niet overeenkomt 
met het huidige beleid van Gemeente Smallingerland.

Vanuit zaal werd aangegeven dat het duidelijk is dat dus niet alle landeigenaren zijn benaderd. Sterker nog de 
genoemde locaties zijn in eigendom van één persoon, waarvan bekend is dat er veel meer bezit is in omliggend 
land dan nu is aangegeven. Het lijkt er dus op dat de 'landschappelijke inpassing' erop neerkomt op wat voor 
land eventueel aangekocht/verhuurd kan worden, waarbij het erg lijkt dat de eigenaar zelf de locaties heeft 
bepaald.

eerder wilde overleggen, echter dat dit door omstandigheden (waaronder Corona) niet eerder kon. (Naar ons 
weten is in februari '22 de laatste lockdown beëindigd).

staan die de panelen zo goed mogelijk kunnen verwerken. Nadere toelichting werd gevraagd. Het antwoord 
hierop bleef uit.

in te dienen. Het is ons buurtgenoten nog onbekend of de aanvraag in overeenstemming is met het 
bestemmingsplan. Spreker geeft aan dat het plan in strijd is met het bestemmingsplan. Dit geldt ook bij een 
eventuele aanvraag in 2024.

Gezien de inmiddels zeer negatieve stemming van genodigden en inhoudelijke presentatie werd vanuit de zaal 
een aantal keer geopperd om gezamenlijk op te staan en de avond te beëindigen.
Na een korte koffiepauze werd dit nogmaals geopperd. Dorpsbelang gaf hierop aan dat het beter zou zijn voor

locaties staan op de plankaart van 'Zonneplan Smallingerland' die voor én door de gemeente is opgesteld. Van 
Amelsfoort wist ook hier het antwoord niet op. Tegenreactie omdat in dit Zonneplan deze locaties niet zijn 
aangemerkt c.q. dus niet of minder geschikt waren dan de andere locaties voor een zonneweide. Daarbij 
aangevuld dat de 'geschikte' locaties in dit plan derhalve nog niet zijn uitgevoerd als zonneweide of panelen op 
daken.

gaf aan dat er in het zuidelijk gebied van Drachten met meerdere landeigenaren gesproken is. 
Vanuit de landeigenaren zouden de genoemde locaties zijn gekomen.

Ook blijkt één van de locaties weinig kans van slagen te hebben omdat de 'Lelylijn' hier mogelijk gaat lopen. | 
gaf aan dat het inderdaad een lastige locatie is voor uitvoering. Vanuit de zaal werd opgemerkt dat er 

géén directe omwonenden van deze locatie aanwezig waren.
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in strijd met hetwerd voorgesteld om hier, conform Zonneladder, eerst naar te kijken.

Afsluiting
gaf aan te betreuren hoe de avond is gelopen. Hij bedankte allen voor hun komst en nodigde de

per locatie de punten bespreken.

N) A

I2
Namens Buurgenoten Boornbergum-Kortehemmen

Vervolgvraag hierop was dat dezelfde landeigenaar ook een aantal locaties in eigendom heeft die volgens 
Zonneplan Smallingerland veel meer geschikt zijn voor deze ontwikkeling. Deze zijn volgens spreker niet 
aangedragen.

bestemmingsplan gaf hierop aan dat er andere ontwikkelaars zijn die hier mee bezig zijn en dat zijn eigen 
organisatie kansen ziet in dit gebied.

Vanuit de zaal werd aangegeven dat er een mooi verhaal wordt voor gehouden, maar dat voor bijvoorbeeld de 
'gekraagde roodstaart' (een zeer zeldzame vogel) die alleen hier (in Nederland) komt om te nestelen zal zijn 
habitat erg verstoord zijn. Ook de bij de locaties aanwezige reeën zullen volop worden gestoord. Deze diergroep 
loopt en foerageert immers precies op en door deze locaties heen. Spreker heeft kenbaar gemaakt dat er nog 
geen ecologisch onderzoek heeft plaatsgevonden.

zaal uit om nog na te spreken over de locatie. Normaliter zou 
Op deze avond werd dit niet meer gedaan.

Vanuit de zaal werd vervolgens aangegeven dat de eerder genoemde Zonneladder wel genoemd wordt in de 
presentatie, maar niet gehanteerd wordt. In casu wordt namelijk direct voorgesteld om zonnepanelen op het 
land te plaatsen in plaats van op de daken. Ook werd gemeld dat de vuilstorten, industrieterrein, 
parkeerplaatsen, vliegveld etc nog géén invulling met zonnepanelen kennen in Gemeente Smallingerland. Er

Conclusie
Toen de presentatie voorbij was ging de zaal uit elkaar. De meesten gingen met een onbevredigend gevoel naar 
huis. Sommige buurtgenoten bleven achter om de locaties te bekijken die opgehangen waren. Gezien die 
omstandigheden werd dit niet opgenomen in het verslag. De genodigden waren dusdanig verrast dat het geheel 
in sloeg als een 'bom'. Gehele zaal was dan ook zeer negatief en van slag, onder de directe omwonenden was 
dan ook géén enkele instemming.

c. L

Ecologie en inpassing zonneopstelling
gaf middels voorbeelden aan welke mogelijkheden er bestaan. Denk aan schapen laten grazen 

onder zonnepanelen of doorzichtige panelen gebruiken in combinatie met landbouw en/of fruitteelt. Ook gaf hij 
aan dat bij de voorgestelde locaties naar de indeling van de zonnepanelen gekeken is. Er zouden zichtlijnen 
worden aangebracht en open delen worden gemaakt waarbij de dieren ertussen door kunnen gaan. Tevens 
zouden er rondom groenstroken komen voor zicht vanuit omwonenden en extra voorzieningen als natuurakker 
voor dieren.

vroeg iedereen om de formulieren in te vullen voor feedback. Er werd aangegeven dat 
initiatiefnemer zou zorgdragen dat de reactie van Gemeente Smallingerland en/of Provincie Fryslan zou worden 
gecommuniceerd. Vanuit de zaal werd nogmaals aangegeven dat eerst overleg of discussie met de Gemeente 
Smallingerland gewenst is en niet een reactie op deze avond.
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